
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji do spraw EnErgii  
i sKarbu państwa 
(nr 60)

¢ Komisji ochrony ŚrodowisKa, 
 Zasobów naturalnych i leŚnictwa 
 (nr 69) 
 z dnia 10 maja 2017 r.

VIII kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





a.p.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Energii i Skarbu Państwa (nr 60)

Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa (nr 69)
10 maja 2017 r.
Komisje: do Spraw Energii i Skarbu Państwa oraz Ochrony Środowiska, Zasobów 
Naturalnych i Leśnictwa, obradujące pod przewodnictwem posła Marka Suskiego 
(PiS), przewodniczącego Komisji do Spraw Energii i Skarbu Państwa, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo geologiczne i górnicze oraz niektórych innych 
ustaw (druki nr 1480 i 1493).

W posiedzeniu udział wzięli: Mariusz Orion Jędrysek sekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska, 
pełnomocnik rządu do spraw polityki surowcowej państwa i główny geolog kraju wraz ze współpracow-
nikami oraz Kornel Drabarek wicedyrektor Departamentu Środowiska Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Bartosz Bąk, Wiesław Kozioł, Bogu-
sława Kram i Iwona Kubaszewska – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz 
Jarosław Lichocki i Mariusz Przerwa – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):

Szanowne panie i szanowni panowie, chciałbym już może rozpocząć posiedzenie, ale jesz-
cze zanim rozpocznę posiedzenie, to mam prośbę, żeby po posiedzeniu Komisji na sali 
pozostali członkowie Komisji do Spraw Energii i Skarbu Państwa z Prawa i Sprawiedli-
wości, bo będę chciał państwu przekazać jedną informację. A teraz, szanowni państwo, 
otwieram wspólne posiedzenie Komisji do Spraw Energii i Skarbu Państwa oraz Komisji 
Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa. Stwierdzam kworum w obu 
Komisjach.
Witam serdecznie pana ministra Mariusza Oriona Jędryska sekretarza stanu w Mini-

sterstwie Środowiska wraz ze współpracownikami i przedstawicielami innych instytucji 
państwowych.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych 

w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo geologiczne 
i górnicze oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1480 i 1493).
Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie  słyszę. Wobec niezgłoszenia wniosków 

do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie.
Szanowni państwo,  jeszcze zanim przystąpimy do rozpatrzenia poprawek zgłoszo-

nych w drugim czytaniu, chciałem państwa o czymś poinformować. Być może mają pań-
stwo opinię nr 6 Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej w sprawie rządo-
wego projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo geologiczne i górnicze oraz niektórych 
innych ustaw dla obu naszych Komisji, uchwaloną na posiedzeniu w dniu 10 maja br. 
W tej opinii jest stwierdzenie, że „Komisja Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej 
po zapoznaniu się z wyżej wymienionym projektem pozytywnie opiniuje projekt ustawy 
zawarty w druku nr 1480”. Opinię podpisała przewodnicząca komisji pani poseł Dorota 
Arciszewska-Mielewczyk.
Szanowni państwo, w dniu dzisiejszym na posiedzeniu plenarnym Sejmu odbyło się 

drugie czytanie, jak już wspomniałem, projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo geo-
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logiczne i górnicze oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1480 i 1493). Zgłoszono dwie 
poprawki. W związku z tym marszałek skierował ustawę wraz z poprawkami ponownie 
do obu Komisji w celu przygotowania dodatkowego sprawozdania.
Proponuję, aby rozpatrywanie poprawek odbyło się w następującym porządku: przed-

stawienie  poprawki  przez  posła wnioskodawcę  zgłaszającego  poprawkę,  stanowisko 
rządu, ewentualnie dyskusja, uwagi Biura Legislacyjnego, uwagi i ewentualna dyskusja 
posłów. Czy jest zgoda na taką procedurę rozpatrzenia poprawek? Nie słyszę sprzeciwu.
Stwierdzam przyjęcie sposobu rozpatrywania poprawek.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 1. Bardzo proszę. Pan poseł Szałabawka, 

zdaje się, tak? Panie pośle, bardzo proszę o przedstawienie poprawki nr 1.

Poseł Artur Szałabawka (PiS):
Szanowna  pani  przewodnicząca,  panie  przewodniczący,  można  powiedzieć, 
że to są poprawki techniczne, które zostały wprowadzone w trakcie dzisiejszego dru-
giego czytania.
Pierwsza poprawka dotyczy zmiany w art. 1 pkt 9, któremu proponuje się nadać 

brzmienie:
„9) w art. 49y dodaje się ust. 9 w brzmieniu:
«9. Organ koncesyjny, w przypadku gdy przedmiotem postępowania jest przedłuże-

nie»” i tu:
„1)  fazy poszukiwania  i rozpoznawania  –  dokonuje uzgodnienia,  o którym mowa 

w art. 8, oraz uzyskuje opinię, o której mowa w art. 23 ust. 1 pkt 1a, albo opinię, o któ-
rej mowa w art. 23 ust. 2 pkt 2;
2) fazy wydobywania – dokonuje uzgodnienia, o którym mowa w art. 23 ust. 1 pkt 3 

oraz w art. 8, a także uzyskuje opinię, o której mowa w art. 23 ust. 1 pkt 1a, albo doko-
nuje uzgodnienia, o którym mowa w art. 23 ust. 2a pkt 1”.
Naturalnie, po złożeniu tej poprawki pan minister ją zaakceptował.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
O stanowisko rządu zaraz zapytamy. Czyli zmiana polega na tym, że usunęliśmy frag-
ment powtórzenia. Tu dotyczy to złóż węglowodorów, które są opisane. W tym artykule 
powtórzenie tego jest po prostu niepotrzebne, bo to wynika…

Poseł Anna Paluch (PiS):
Z treści wynika.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Tak, ale poproszę o stanowisko rządu.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska Mariusz Orion Jędrysek:
Stanowisko rządu jest takie, że popieramy zmianę.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Stanowisko rządu jest takie, jak powiedział pan poseł Szałabawka.

Sekretarz stanu w MŚ Mariusz Orion Jędrysek:
Popieramy tę zmianę. W istocie wracamy do takiej wersji, jaką tutaj…

Poseł Anna Paluch (PiS):
Rządowej, pierwotnej.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Tak.
Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś zastrzeżenia? Nie ma.
Czy ktoś z pań i panów posłów chciałby zabrać głos? Nie słyszę.
Musimy głosować, jak rozumiem. Tak? Czy nie musimy?
Jeśli nie ma sprzeciwu… Zapytam. Nie ma sprzeciwu.
Uważam, że Komisje pozytywnie zaopiniowały poprawkę nr 1.
Panie pośle, bardzo proszę o przedstawienie poprawki nr 2.
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Poseł Artur Szałabawka (PiS):
Poprawka nr 2. „W art. 3 pkt 2 nadać brzmienie” i tutaj:
„2) po art. 34b dodaje się art. 34c w brzmieniu:
«Art. 34c. Dyrektor urzędu morskiego niezwłocznie przekazuje Prezesowi Wyższego 

Urzędu Górniczego kopię decyzji kończącej postępowanie, o którym mowa w art. 29, 
jeżeli dotyczy ona zdarzenia związanego z działalnością polegającą na poszukiwaniu, 
rozpoznawaniu lub wydobywaniu węglowodorów ze złóż w granicach obszarów morskich 
Rzeczypospolitej Polskiej»”. Koniec.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Z tego, co wiem, poprawka polega na zmianie numeracji.

Poseł Artur Szałabawka (PiS):
Dokładnie tak.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Czyli nie zmienia się treść zapisu.

Poseł Artur Szałabawka (PiS):
Tutaj treść się nie zmienia, tylko numeracja.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Zmienia się tylko numeracja. Bardzo proszę, pan minister.

Sekretarz stanu w MŚ Mariusz Orion Jędrysek:
W istocie jest to poprawka porządkująca. Rząd nie był w stanie przygotować prawidłowej 
numeracji, ponieważ w owym czasie jeszcze nie obowiązywała, nie była przyjęta ustawa 
o zapobieganiu zanieczyszczaniu morza przez statki. W związku z tym porządkujemy 
to dzisiaj.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dziękuję bardzo.
Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi? Nie słyszę.
Czy ktoś z pań i panów posłów chce zabrać głos? Nie słyszę.
Zatem zapytam, czy jest sprzeciw wobec pozytywnego zaopiniowania tej poprawki. 

Nie słyszę.
Uznaję zatem, że Komisje pozytywnie zaopiniowały poprawkę.
Na tym zakończyliśmy rozpatrywanie poprawek. No tak, ale rozpatrywanie popra-

wek zakończyliśmy. W związku z tym pozostało nam  jeszcze wybrać posła  sprawoz-
dawcę. Proponuję, żeby to była nasza pani poseł Anna Paluch, która dotychczas była 
sprawozdawcą.

Poseł Anna Paluch (PiS):
Nie będę się uchylała.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Nie uchyla się.
Czy są inne kandydatury? Nie ma innych kandydatur.
Zatem stwierdzam, że pani poseł została upoważniona przez Komisje do złożenia 

sprawozdania.
Szanowni państwo, czy są jeszcze jakieś inne propozycje? Nie słyszę.
W związku z tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Informuję, 

że protokół posiedzenia z załączonym pełnym zapisem jego przebiegu będzie wyłożony 
do wglądu w sekretariatach obu Komisji. Przypominam,  że jutro o szesnastej mamy 
posiedzenie. Posłów PiS proszę o pozostanie na chwileczkę po posiedzeniu. Dziękuję bar-
dzo państwu za efektywną pracę. Zamykam posiedzenie obradujących wspólnie Komisji.


